
1 

 

PROTOKÓŁ  Nr XXXIII/2013 
 

z  sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu  29 maja  2013 roku  

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Wodzisławiu 
 

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 10
00

  do godziny 13
30

. Obradom 

przewodniczył Pan Andrzej Baran- Przewodniczący Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                

w sesji  uczestniczyło 13 radnych- nieobecna Iwona Pietras i radny Mariusz Zieliński(  lista 

obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście, Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, 

radny powiatu Zygmunt Ozga, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, oraz inni 

zainteresowani obradami   ( listy obecności – załączniki Nr 1,2,3,4, do protokołu).  

 

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja na temat działalności Lokalnej Grupy Działania Ziemia Jędrzejowska 

GRYF oraz Lokalnej Grupy Rybackiej „Jędrzejowska Ryba”. 

      8.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na  lata 2013-2020, 

b) zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2013 r., 

c) sprostowania błędu, 

d) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu lokalizacji 

instalacji do produkcji energii, wykorzystującej siłę wiatru – Obszar Nr 2, na terenie 

części sołectw: Jeziorki, Kaziny, Klemencice, Wodzisław i Łany, gmina Wodzisław. 

e) wprowadzenia zmian do załącznika do Uchwały Nr XXX/236/2013 Rady Gminy 

Wodzisław z dnia 28 lutego 2013r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Wodzisław w 2013 roku, 

f) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wodzisław, 

g) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych                       

w Wodzisławiu.   

 9. Informacja na temat wdrażania nowych przepisów z zakresu gospodarki odpadami.  

    10.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

    11.  Sprawy różne.   

    12.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Trzydziestą trzecią sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzył 

Przewodniczący  Rady Gminy Pan Andrzej Baran wypowiadając formułę „Wysoka Rado! 

Otwieram trzydziestą trzecią sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  
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Przewodniczący rady poprosił o powstanie i uczczenie minutą ciszy zmarłego pana Marka 

Gołębiowskiego Przewodniczącego Rady Gminy Wodzisław oraz pana Ryszarda Barana 

radnego powiatu jędrzejowskiego.  

 

Ad.2. Powołanie sekretarza obrad.  

 

Na sekretarza obrad powołano radnego Wojciech Gądek,  jednogłośnie – 13 za,                                  

w głosowaniu jawnym. 

 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie 13 za,                                         

w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie porządku obrad.  

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Baran poinformował zebranych, że do 

chwili rozpoczęcia dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie 

protokołu z  sesji Nr XXXII/2013 z dnia 26 kwietnia  2013 roku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się jednogłośnie 13 za,    w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  przyjęcie protokołu Nr XXXII/2013 z obrad sesji                   

z dnia 26 kwietnia  2013  roku. 

 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Gminy Pan Józef Syska przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności                                   

w okresie międzysesyjnym ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu).  

Radny Wiesław Kowalski pytał, dlaczego w jednych przypadkach ogłasza się konkurs 

na dyrektora szkoły, a w innych nie.  

Radny Marian Bakalarz pytał, czy wyłoniono już wykonawcę remontu świetlicy w 

Nawarzycach. 

Radny Artur Oleksiak pytał, dlaczego pan wójt nie zabrał na spotkanie z minister 

oświaty żadnego radnego. 

Wójt odnosząc się do pytania radnego Wiesława Kowalskiego wyjaśnił, że nie 

ogłaszał konkursu na stanowisko dyrektora  przedszkola i dyrektora zespołu szkół. Później po 

uwagach zdecydował, że następne konkursy będą ogłaszane. Stwierdził, że kadencja 

dyrektora przedszkola została przedłużona dwa lata temu i za późno o tym mówić. Podkreślił, 

że w obu przypadkach nie było uwag, zwłaszcza po bardzo dobrej  ocenie rewalidacji w 

przedszkolu.  

Pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy. 
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W głosowaniu brało udział 13 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie sprawozdana Wójta Gminy.  

  

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania.  

 

Radny Adam Zieleniec pytał jak pan wójt i radny Marian Bakalarz punktowali wnioski                     

w LGD złożone przez naszą gminę. Poinformował, że inni członkowie rady ocenili wnioski 

na 28 punktów, a nasi przedstawiciele na 22.  Stwierdził, że  należy się zastanowić jaki jest 

sens obecności reprezentantów gminy.. Radny pytał, czy wymienione osoby pomagają  czy 

tak naprawdę szkodzą.  

 

Ad.7. Informacja na temat działalności Lokalnej Grupy Działania Ziemia Jędrzejowska 

GRYF oraz Lokalnej Grupy Rybackiej „Jędrzejowska Ryba”. 

 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że nie dojechali jeszcze przedstawiciele LGD             

i LGR dlatego nastąpi zmiana porządku obrad.  

 

Ad. 8.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekty uchwał były omawiane na 

posiedzeniu  komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów i otrzymały pozytywną opinię                

( opinia komisji stanowi  załącznik nr 6 do protokołu ). 

 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław 

na  lata 2013-2020,  przedstawiła skarbnik gminy  ( projekt stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXXIII/259/2013 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na  lata 2013-2020. 

 

b) projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2013 r., przedstawiła 

skarbnik gminy  ( projekt stanowi załącznik nr 8 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXXIII/260/2013 w sprawie 

zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2013 r. 

 

c) projekt uchwały w sprawie sprostowania błędu,  przedstawiła skarbnik gminy  ( projekt 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 
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Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXXIII/261/2013 w sprawie 

sprostowania błędu. 

 

Przewodniczący rady zaproponował aby powrócić do omawiania punktu 7. 

 

Wójt wyjaśnił,  że  prezes oraz dyrektor  LGR „Jędrzejowska Ryba” podpisują w dniu 

dzisiejszym umowę w Urzędzie Marszałkowskim i nie będą mogli wziąć udziału w sesji. 

Poinformował, że w ich imieniu przedstawi przekazane sprawozdanie ( sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu).  

Pan Marek Siwiec pytał, jak to jest, że gmina otrzymała z LGR środki w wysokości 

306.000zł., a pozostali beneficjenci z terenu gminy nie otrzymali pieniędzy.  

Wójt wyjaśnił, że wnioski nie były zgodne ze strategią „Jędrzejowskiej Ryby” gdyż dot. np. 

zakupu sprzętu rolniczego.  

 

Przewodniczący rady gminy ogłosił 10 min. przerwę.  

 

Po przerwie głos zabrała prezes Lokalnej Grupy Działania „ Ziemia Jędrzejowska GRYF” 

pani Bogusława Wypych. Na wstępie podziękowała za zaproszenie na dzisiejszą sesję. 

Przypomniała, że LGD działa na terenie powiatu od 6 lat. Zarząd grupy liczy 10 osób, rada 

oceniająca wnioski liczy 21, a komisja rewizyjna 3 osoby w tym przewodniczącym komisji 

jest pan Jan Budziosz, a członkiem jest pan Wojciech Gądek z gminy Wodzisław. 

Poinformowała, że  2012 roku   grupa realizowała strategię rozwoju, przeprowadzono 

ewaluację, kontrole.  Grupa była również  kontrolowana przez Biro Rozwoju Regionalnego.                 

W ramach realizacji strategii przeprowadzono nabór wniosków. W ramach promocji  

wspierane są imprezy organizowane na terenie powiatu, publikacje wydawnictw min. 

przewodnik po powiecie jędrzejowskim, katalog kulinarii regionalnych, katalog kościołów, 

legendy i inne broszury promujące. W naborze trwającym od 25 marca do 24 kwietnia z 

terenu gminy w 2013 roku wpłynęły w ramach małych projektów  wnioski z parafii w 

Mieronicach na rewitalizacje kościółka na kwotę 50.000zł., parafii w Piotrkowicach  na 

wymianę okien na kwotę 50.000zł.  Gmina Wodzisław złożyła wniosek  na gminne spotkania 

z kulturą na kwotę 42.895zł., remont i doposażenie świetlicy wiejskiej w Przyrębie -32.364zł., 

budowę boiska i remont świetlicy w Lubczy na kwotę 50.000zł. oraz jeden wniosek projektu 

mikroprzedsiębiorstw na zakup wagi samochodowej na kwotę na 232.000zł. Wpłynęło 

również 8 wniosków na zróżnicowanie działalności pozarolniczej. Poinformowała, że do 

realizacji przyjęto tylko wniosek parafii w Piotrkowicach, oraz 2 wnioski na zróżnicowanie 

działalności pozarolniczej. Pozostałe wnioski nie otrzymały odpowiedniej ilości punktów. 

Pan Marek Siwiec pytał  dlaczego nie przeszedł wniosek z parafii w Mieronicach.  

Prezes LGD wyjaśniła, że wniosek otrzymał zbyt małą ilość punktów co nie zezwoliło na 

przyjęcie go do realizacji.   

Pan Marek Siwiec zauważył, że kościół jest najstarszym obiektem tego typu w powiecie. 

Wcześniej nie miał wsparcia za wyjątkiem pozyskanych funduszy na wymianę dachu. 

Wyraził, zdziwienie, że odrzucono tyle wniosków z gminy.  

Prezes LGD potwierdziła, że kościół jest zabytkowy. Wyjaśniła, że wnioski ocenia 21 

osobowa rada, która punktuje je według określonych kryteriów. Po odwołaniu nic się nie 

zmieniło. Spadł tylko wniosek gminy Jędrzejów. Skutkuje to tym, że zostały  pieniądze z tego 

wniosku. Nie było problemu dokąd wystarczało środków. Obecnie na małe projekty było 

700.000zł. Można przyjąć, że na każdy projekt złożono wniosek na 50.000zł. Wniosków było 

50 i dlatego środków nie wystarczyło. Nie można stwierdzić, że wnioski były źle oceniane. 

Każdy beneficjent uważał, że jego wniosek był dobrze napisany. Poinformowała, że są 

rozbieżności w ocenie i punktacji wniosków. Każdy beneficjent miał wgląd do oceny 
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wniosków, bez informowania o nazwiskach. Prosiła aby nie rościć pretensji. Prezes ani zarząd 

nie ma wpływu na decyzje rady. Można złożyć odwołanie i rada je rozpatrzy. W obecnym 

przypadku było 15 odwołań i dokonano ponownego wyboru. Obradowało się tylko nad 

wnioskami których dot. odwołania i nie burzono całości. Nie ma możliwości kolejnego 

odwołania się beneficjentów . Być może przy realizacji kolejnego programu to się zmieni. 

Założono związek kilku  LGD który dąży do zmiany przepisów. 

Radny Adam Zieleniec pytał, dlaczego nie można podać nazwisk osób punktujących wnioski. 

Czy jest to regulamin rady czy określają to wymogi unijne.   

Prezes LGD wyjaśniła, że zarząd sam tworzy regulamin, który  zatwierdzanych jest przez 

walne zebranie, podobnie jest z regulaminem rady. Odnośnie ujawniania informacji o ilości 

przyznanych punktów przez poszczególnych członków rady poinformowała, że obowiązuje 

ochrona danych osobowych. 

Przewodniczący rady pytał, skąd się wzięły informacje jak kto głosował.  

Prezes LGD poinformowała, że informacja nie została przekazana przez biuro.  

Radna Zofia Jędrzczyk pytała, ile wniosków przeszło z gminy Sędziszów, a ile w gminie 

Wodzisław. 

Prezes LGD poinformowała, że informacja znajduje się na stronie internetowej biura.  

Pan Marek Siwiec stwierdził, że zarząd LGD ustalił regulamin dla rady. Pytał, czy 

stowarzyszenie jest  zarejestrowane  w KRS. Stwierdził, że jeżeli nie ma specjalnego zapisu, 

to nie ma powodu, żeby było coś tajnego.  

Prezes LGD wyjaśniła, że zarząd ustala regulamin, a zatwierdza go walne zebranie. Wyraziła 

zdziwienie, że po 6 latach działania  padło pytanie o zarejestrowaniu LGD w KRS. Wyjaśniła, 

że wszystkie regulaminy są dostępne w Internecie. Zwróciła się do zebranych aby 

uczestniczyli w posiedzeniach. Stowarzyszenie nie ma żadnych tajnych dokumentów. 

Regulamin nie jest rejestrowany w sądzie. Kończąc zachęciła do skorzystania z programu 

Kapitał Ludzki, których koszty są w 100% kwalifikowane. LGD chce współpracować z 

samorządami i stowarzyszeniami. Zachęciła do korzystania z porad biura.  

Przewodniczący rady podziękował pani prezes za przybycie na sesje.  

 

 

d) projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu lokalizacji instalacji do produkcji energii, wykorzystującej siłę wiatru – 

Obszar Nr 2, na terenie części sołectw: Jeziorki, Kaziny, Klemencice, Wodzisław i Łany, 

gmina Wodzisław, przedstawiła pani Barbara Godzisz- Grychowska prezes Biura Planowania 

Przestrzennego Związku Międzygminnego Sp. z o.o. w Kielcach ( projekt stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu). Przedstawiła uzasadnienie do uchwały. Wyjaśniła, że projekt uchwały 

składa się z 4 elementów. Poinformowała, że sporządzenie planu poprzedzone było szeregiem 

badań.  

Przedstawiciel stowarzyszenia „Wspólne Dobro” pan Kusmierz pytał, jaka będzie rozpiętość 

śmigieł oraz jaka będzie najmniejsza odległość wiatraków od zabudowań.  

Pani  Barbara Godzisz – Grychowska wyjaśniła, że śmigła będą miały rozpiętość 2x50m, a 

odległość od zabudowań ok. 450m.  

Pan Kuśmierz pytał, czy przeprowadzono badania nad skumulowanym oddziaływaniem 

farmy,  liczącej 16 wiatraków. Poinformował, ze z tego co się orientuje firmy budujące farmy 

wiatrowe badają oddziaływanie tylko jednego wiatraka. Stwierdził, że planowana odległość 

wiatraków od zabudowań jest za mała. Prezes BPP mówi, że opiera się na przepisach dot. 

odległości. Wyjaśnił, że w Polsce ta kwestia nie jest unormowana. Odnośnie odległości bierze 

się pod uwagę ultradźwięki, wibracje i drgania. Zauważył, że planuje się wybudować wiatraki 

o bardzo dużych turbinach.  
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Pani Barbara Godzisz- Grochowska wyjaśniała, że w uchwale nie ma mowy o odległościach. 

Mówi się o ochronie akustycznej i to jest wyznacznikiem do lokalizacji wiatraków. Jest też 

mowa o oddziaływaniu akustycznym oraz zapis o dopuszczalnym oddziaływaniu hałasu na 

środowisko. Są zawarte odległości dot. granic działek. Nie ma informacji dot. skumulowania 

oddziaływania na środowisko gdyż będzie to zawarte w odrębnej prognozie.  Szczegóły może 

przekazać przedstawiciel firmy.  

Sołtys wsi Stara Olszówka stwierdził, że dla każdej lokalizacji liczy się odległość np. od 

spalarni śmieci, czy oczyszczalni ścieków czy innych uciążliwych dla środowiska działalności 

gospodarczej,  jakie są korzyści czy granica od zabudować jest sprawą drugorzędną. 

Stwierdził, że dyskutując o wiatrakach podstawą tak naprawdę  jest odległość od zabudowań i 

uciążliwość dla mieszańców. 

Pani Barbara Godzisz- Grochowska wyjaśniał, że uwzględniono oddziaływanie ale w Polsce 

nie ma przepisów z tym związanych.  

Pan Rafał Hola- mieszkaniec wsi Brzeście stwierdził, że ani pan Kuśmierz ani sołtys Starej 

Olszówki nie są stroną w postępowaniu, stroną jest on i może wnosić uwagi.  Wyraził 

zdziwienie, że robi się problem z wybudowaniem wiatraków. Z tego co obserwuje wiatraki to 

największe zło jakie może być. Zauważył, że gdy farma powstanie  będą z tego tytułu 

dochody dla gminy. Poinformował, że opracowania naukowe są bardzo skąpe, a plany 

zagospodarowania są zgodne z obowiązującym prawem, to nie rozumie po co dyskusja na ten 

temat. Wyraził opinię, że rada powinna podjąć uchwałę, a zastrzeżenia mogą być później. 

Obecnie jest to tylko zmiana w planie zagospodarowania przestrzennego.  

Pan Kuśmierz poinformował, że przygotowany jest projekt ustawy, który określa odległości 

minimalne wiatraków od zabudowań. Ustawa określi, że dla tego typu turbin   odległość o 

zabudować będzie wynosiła  3 km. Opracowując plan przy odległości 450m przyjęto tylko 

hałas słyszalny, a   nie uwzględniono oddziaływania   ultradźwięków i wibracji. Gdy ustawa 

wejdzie w życie nie będzie można budować tak dużych siłowni w odległości 450m. Przy 

obecnych przepisach wiatraki są nieszkodliwe, ale jak wejdzie ustawa nikt nad tym nie będzie 

dyskutował. Ustawa załatwi sprawę. Określi, że mają być np. konsultacje społeczne czy inne 

powiadomienia.   

Pani Barbara Godzisz – Grochowska wyjaśniła, że opracowując zmianę planu obowiązują ją 

określone przepisy. Stwierdziła, że nie wiadomo czy ustawa wejdzie w życie. Jeżeli przepisy 

wejdą to ustawa na pewno określi co z farmami które już powstały. Jest to tylko projekt, który 

jeśli wejdzie w życie to problem będzie miała firma wiatrowa, a nie mieszkańcy czy radni 

gdyż z mocy ustawy farma przestanie funkcjonować.  

Radny Artur Oleksiak przedstawił informację dot. odległości farm wiatrowych od zabudowań 

w różnych krajach min. Wielkiej Brytanii czy USA, które wynoszą dla turbin 2  MW od 1 do 

12 km. Normy odnoszą się w zakresie hałasu słyszalnego. Stwierdził, że w unii obowiązują 

różne przepisy. Wyraził żal w stosunku do wójta gdyż obiecywał, że przed sesją zorganizuje  

spotkanie z niezależnym ekspertem czy inną  firmą specjalizującą się w farmach wiatrowych. 

Stwierdził, że powinny się odbyć konsultacje społeczne, a gospodarz powinien dbać o 

mieszkańców. Przypomniał, że na poprzedniej sesji zgłosił wniosek o zorganizowanie 

spotkania ale się ono nie odbyło. Uchwała jest pierwszym krokiem. Wyraził opinię, że nie 

należy kurczowo trzymać się przepisów.  Radni nie są doinformowani w tym zakresie. 

Poinformował, że nie jest przeciwny wybudowania farm ale należy to przeprowadzić z 

rozsądkiem. Pan wójt przekazał ostatnio materiały ze spotkania marszałków województw dot. 

ograniczenia z wprowadzaniem zmian planu zagospodarowania pod farmy wiatrowe co jest 

bardzo istotne.  

Pan Rafał Hola przypomniał, że radny Oleksiak głosował za wybudowaniem farmy wiatrowej 

w Niegosławicach. Wyraził opinię, że co dla niektórych zmiana zdania nic nie znaczy. 

Zwrócił się do radnego Artura Oleksiaka żeby nie był taką chorągiewką. Prosił aby  stosować 
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obowiązujące prawo. Obecnie w Polsce nie ma przepisów dot. odległości, a gdyby miała 

wejść odległość 3 km od zabudowań to farmy nigdzie nie zostaną wybudowane. Pan Oleksiak 

posługuje się informacjami z Internetu, które nie są tak naprawdę wiarygodne.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że pan Hola się zagalopował. Jedni korzystając z publikacji 

w Internecie będą za a drudzy przeciw. Zauważył, że nie ma spójnego prawa i nie rozumie 

jego irytacji. Jest od tego rada i rada będzie decydować. Wyjaśnił, że wcześniej nikt z radnych 

podejmując uchwałę dot. budowy farmy w Niegosławicach nie wiedział o szkodliwości 

wiatraków. 

Radny Andrzej Roliński zauważył, że w dniu dzisiejszym ma być głosowanie dot. farmy nr 2. 

Jest protokół z sesji z sesji z 2012 roku głosowano nad farmą nr 1 na której wszyscy radni 

głosowali za przyjęciem zmiany planu. Jest protokół z sesji, radna Jędrzczyk za chwilę go 

odczyta z którego wynika, że wszyscy głosowali za zmianą planu zagospodarowania 

przestrzennego. Radni z tego okręgu głosowali pierwsi, a pozostali za nimi, za wyjątkiem 

radnego Bakalarza, który się spóźnił.  Zauważył, że jest 5 radnych z okręgu dot. obrębu nr 2 i 

nikt do tej pory nie zgłosił się ze skargą w tym temacie. Pytał, że być może do radnego 

Oleksiaka ktoś się zgłosił. Radny pytał dlaczego wtedy radny Oleksiak głosował za, a teraz 

jest przeciwny.  

Radna Zofia Jędrzczyk potwierdziła, że na sesji na której przyjmowano zmianę planu dla 

Niegosławic 14 radnych było za. Poinformowała, że o szkodliwości wiatraków dowiedziała 

się niedawno na zebraniu wiejskim. Stwierdziła, że nie wie jakie są rzeczywiste skutki. Chce 

wiedzieć czy są szkodliwe czy nie. Z informacji z telewizji dowiedziała się, że wiatraki 

oddziaływają na zdrowie i są przyczyną chorób. Radni nie wiedzą jak głosować. Za to , że nie 

podpisała protestu wiesza się ją na wierzbie. Nie jest przeciwnikiem, ale chce wiedzieć czy 

rzeczywiście szkodliwe czy nie. O szkodliwości dowiedziała się tylko od pana Kuśmierza. 

Radni nie wiedzą jak głosować ale jak nie ma sprzeciwu to rada będzie głosować za.  

Sołtys wsi Jeziorki wyraziła opinię, że jak wiatraki zostaną wybudowane wtedy okaże się czy 

są szkodliwe. Pani sołtys pytała czy jak się okaże, że wiatraki  niekorzystnie wpływają na 

zdrowie czy farmy zostaną zlikwidowane. Zauważył, że jest to bardzo droga inwestycja. 

Przewodniczący rady gminy zamknął dyskusję w sprawie. Stwierdził, że każdy ma swoją 

rację. Ogłosił, że nie dopuszcza już nikogo do głosu.   

Pani prezes Biura Planowania Przestrzennego wyjaśniła, że farmy będą obowiązkowo  

monitorowane.  

Pan Andrzej Winiarski – współautor prognozy oddziaływania na środowisko wyjaśnił, że 

prognoza zawiera informację dot. infradźwięków i wibracji.  Zauważył, że był czas do 

zapoznania się z prognozą. Odnosząc się do informacji dot. odległości farm wiatrowych w 

różnych krajach poinformował, że we Francji odległości od farm wynoszą nawet 200m od 

zabudowań rolniczych przy turbinach do 1,5 MW. Nie prawdziwa jest również informacja o 

bezwzględnej odległości 3 km.   Odnośnie uwag pani sołtys wsi Jeziorki wyjaśnił, że 

Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska będzie badał program oddziaływania na 

środowisko i wyda w tym zakresie decyzję. Będą tam określone parametry dot. szkodliwości 

na otoczenie. Gdy warunki nie będą spełnione farma zostanie zamknięta albo ograniczy 

emisję.  

Przewodniczący rady odmówił udzielenia głosu panu Kuśmierzowi.  

Radny Artur Oleksiak zgłosił wniosek formalny dot. odłożenia w czasie głosowania w 

sprawie podjęcia w/w uchwały.  

Sołtys wsi Jeziorki wyraziła  opinię, że nic to nie da.  

Przewodniczący rady gminy zarządził głosowanie w sprawie zgłoszonego wniosku. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Radni większością głosów- 4 za, 3 wstrzymujące się, 6 przeciw odrzuciła wniosek radnego 

Artura Oleksiaka. 
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Przewodniczący rady nie udzielił głosu panu Kuśmierzowi i zamknął dyskusję nad w/w 

punktem.  

 

Przewodniczący rady gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia omawianego projektu 

uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 10 za, 3 wstrzymujące się, 

przeciw brak, w głosowaniu jawnym.  

Przewodniczący rady gminy stwierdził podjęcie uchwały nr XXXIII/262/2013 w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu lokalizacji 

instalacji do produkcji energii, wykorzystującej siłę wiatru- Obszar nr 2, na terenie części 

sołectw: Jeziorki, Kaziny, Klemencice, Wodzisław i Łany, gmina Wodzisław.  

 

Przewodniczący rady gminy zarządził 15 min. przerwę w obradach. 

 

Po przerwie. 

 

e) projekt  uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do załącznika do uchwały nr 

XXX/236/2013 Rady Gminy Wodzisław z dnia 28 lutego 2013 roku w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Wodzisław w 2013 roku, przedstawiła sekretarz gminy ( projekt stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący  rady gminy stwierdził podjęcie uchwały nr XXXIII/263/2013 w sprawie  

wprowadzenia zmian do załącznika do uchwały nr XXX/236/2013 Rady Gminy Wodzisław z 

dnia 28 lutego 2013 roku w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 2013 

roku. 

 

f) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wodzisław, 

przedstawił przewodniczący komisji rewizyjnej pan Andrzej Roliński ( projekt stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu). Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały sporządzone na 

podstawie opinii komisji rewizyjnej, według której skargę uznaje się za bezzasadną. 

Pan Jerzy Pilawski – autor skargi odniósł się do zapisu w uzasadnieniu skargi, że przesadzone 

jest stwierdzenie przez skarżącego, że osoby nie posiadające swoich studni są pokrzywdzeni.  

Cena wody jest jednakowa, ale nie ma możliwości ani wielu innych mieszkańców korzystać z 

innego źródła. Cena nie decyduje o kosztach utrzymania wodociągu. Osoby które mają 

studnie nie korzystają z wodociągu ze względu na wysoką cenę jaka jest w gminie 

Wodzisław. Następnie odniósł się do tematu ceny wody. Stwierdził, że pani dyrektor powinna 

się zdecydować czy jest to powrót do cen z 2012 czy 2010 roku. Poinformował, że dysponuje 

zapisem z protokołu gdzie pani dyrektor informuje , że jest to powrót do stawek z 2010 roku, 

a w uzasadnieniu uchwały jest zapis o roku 2012. Stwierdził, że coś tu jest nie tak. Następnie 

poinformował, że w uzasadnieniu jest zapis, że zarządzenie wprowadzające stawki za wodę 

zostało niezwłocznie w pierwszych dniach stycznia przesłane do sołtysów celem wywieszenia 

na tablicach ogłoszeń sołectw oznajmił, że nie jest to prawdą. Poinformował, że był po 

fakturę w Zakładzie Usług Komunalnych w dniu 1 lutego  2013 roku z której wynikło, że 

cena została podniesiona. Poinformował, że dzwonił do pana wójta w tej sprawie                       
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z pytaniem, dlaczego nowa cena nie jest ogłoszona. Uzyskał odpowiedź, że pani dyrektor nie 

dopełniła formalności. Ogłoszenie pojawił się dopiero na drzwiach urzędu gminy w dniu 3 

lutego. W uzasadnieniu pisze, że cena obejmuje okres od 1 lutego 2013, a na fakturze jest 

zapis, że od 1 stycznia 2013 roku. Stwierdził, że pan  wójt uzasadnia, że najwyższe podwyżki 

były w 2008 roku, że pani dyrektor wystąpiła o częściowe umorzenie podatku w 2008 roku, 

na co rada nie wyraziła zgody też nie jest prawdą. Wyjaśnił, że w 2008 roku w I kwartale 

umorzenie wyniosło ponad 544.000zł. plus 3,5 dotacji do każdego m
3
 wody i ścieków.  

Radny Andrzej Roliński zauważył, że nie dokończył przedstawienia uzasadnienia do 

uchwały.  

 

Pan Pilawski  zauwazył, że problem trwa  od kilku lat, np. w protokole z sesji  z 2009 roku 

gdy stawki były ustalane z wypowiedzi pana wójta, wyraził zdanie, „że padło wiele 

niepochlebnych wypowiedzi pod adresem nieobecnej na dzisiejszej sesji pani Dyrektor…. 

Poinformował, że wcześniejsze uwagi i spostrzeżenia pod jej kątem były sukcesywnie 

przekazywanie, ale jak widać nie przyniosły rezultatów. Dlatego też jedynym rozwiązaniem 

będzie odwołanie pani Dyrektor z zajmowanej funkcji. Zgodził się z uwagę, że podwyżka ceny 

wody i ścieków spowoduje, że mieszkańcy zaczną oszczędzać i ograniczą pobór wody”. 

Stwierdził, że pan wójt sam sobie zaprzecza tym co mówi i co uzasadnia. Stwierdził, że jest to 

sprawa do wyjaśnienia ale nie na radzie gminy. W uzasadnieniu jest co innego, a 

rzeczywistość jest inna. Poinformował, że dysponuje kserokopią faktury.  

Przewodniczący rady wyjaśnił, że skargę badała komisja rewizyjna. Jeżeli pan Pilawski ma 

zastrzeżenia do rozpatrzenia skarg  to może się określić pismem.  

Pan Jerzy Pilawski poruszył temat informacji przekazanej przez gminę dot. nowelizacji 

ustawy śmieciowej. Mieszkańcom została przekazana ulotka z hucznym tytułem „rewolucja 

śmieciowa” urząd sam się ośmiesza. Przedstawił zapis ulotki „uiszczać na rzecz gminy 

należne odpady  za odbiór odpadów”. Wyraził zdziwienie i pytał, czy odpadami za odpady 

trzeba płacić w gminie. Ulotka jest w BIP i czyta to cała Polska. Pytał, czy urząd się za to nie 

wstydzi. Następnie przedstawił drugi zapis mówiący , że „ obecnie za śmieci płacić będzie 

każdy mieszkaniec do budżetu gminy według ustalonej uchwały rady opłat” . stwierdził, że są 

to parodie.  

Przewodniczący rady stwierdził, pracownicy nie czytają tego co dają do wiadomości. 

Przyznał  że uwaga pana Pilawskiego dot. błędów w ulotce są zasadne. 

Więcej pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały, mówiącego, że skarga jest 

bezzasadna.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów – 9 za, 3 przeciw, 1 

wstrzymujący się, w głosowaniu jawnym.  

Przewodniczący rady gminy stwierdził podjęcie uchwały nr XXXIII/264/2013 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wodzisław. 

 

g) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zakładu Usług 

Komunalnych w Wodzisławiu, przedstawił przewodniczący komisji rewizyjnej ( projekt 

stanowi załącznik nr 14  do protokołu). Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

sporządzone na podstawie opinii komisji rewizyjnej  według której skargę uznaje się za 

zasadną tylko w części dotyczącej wprowadzenia stawek za odbiór odpadów stałych. 

Radny Adam Zieleniec stwierdził, że nie wyobraża sobie jednego głosowania w sprawie 

skoro skarga jest w części zasadna. 

Radny Artur Oleksiak zaproponował aby głosować czy skarga jest zasadna czy nie. 

Radca prawny pan Mateusz Jasonek stwierdził , że powinny być dwa głosowania. 
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Przewodniczący rady gminy zarządził głosowanie w sprawie stwierdzenia bezzasadności 

skargi w zakresie ceny wody.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  

Rada większością głosów – 9 za, 4 przeciw, wstrzymujących się brak, stwierdziła, że skarga 

w zakresie cen wody jest bezzasadna.  

Przestąpiono do głosowania w sprawie stwierdzenia zasadności skargi w zakresie 

wprowadzenia stawek za odbiór odpadów stałych.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Rada większością głosów – 11 za, 2 wstrzymujące się, przeciw brak, stwierdziła, że skarga w 

zakresie wprowadzenia stawek za odbiór odpadów stałych jest zasadna.  

Przewodniczący rady gminy stwierdził podjęcie uchwały nr XXXIII/265/2013 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Wodzisławiu.  

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił ogłoszenie Kapituły Honorowej dot. ogłoszenia 

naboru wniosków o przyznanie statuetek Zadora ( ogłoszenie stanowi załącznik nr 15 Do 

protokołu ).  

 

Ad.9. Informacja na temat wdrażania nowych przepisów z zakresu gospodarki 

odpadami. 

Obrady opuścił przewodniczący rady gminy. Dalszą część prowadziła wiceprzewodniczący 

rady pani Iwona Woźniak.  

Informację przedstawiła pani Małgorzata Biedra – inspektor d.s. ochrony środowiska                      

( informacja stanowi załącznik nr  16 do protokołu). 

Dyskusja.  

Sołtys wsi Nawarzyce pytał, czy w miesiącu czerwcu będą odbierane odpady. Poinformował, 

że firma TAMAX odbiera pojemniki na kosze.  

Inspektor d.s. ochrony środowiska wyjaśniła, że mieszkańcy mogą odkupić kosze od firmy 

lub będą musieli składać odpady do worków. 

Pan Jerzy Pilawski pytał co z koszami Zakładu Usług Komunalnych w Wodzisławiu. Czy jest 

określony okres ich trwałości.  

Inspektor d.s. ochrony środowiska wyjaśniła, że będą podpisywane umowy dzierżawy na 

koszy. Nie ma określonego terminu trwałości.  

  

 

Ad.10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

Wójt odnosząc się do zapytania radnego Mariana Bakalarza dot. remontu świetlicy w 

Nawarzycach stwierdził, że powinno być już po przetargu. Wyjaśnił, że pracownicy stracili 

dużo czasu na przetarg na odbiór odpadów stałych. Przeprosił za opóźnienia oraz za błędy w 

reklamie dot. wprowadzenia ustawy śmieciowej. Dodał, że część mieszkańców nie złożyła 

jeszcze deklaracji. Następnie poruszył temat ceny za odbiór odpadów stałych. Zdecydowano, 

że gmina będzie zapewniać worki na zbiórkę odpadów. Poinformował, że w gminie 

Jędrzejów przetarg rozstrzygnięto bardzo korzystnie. Przygotowując dokumenty do przetargu 

brano pod uwagę doświadczenie innych gmin. Rozstrzygnięcie przetargu na odbiorcę 

odpadów nastąpi po 15 czerwca, a  otwarcie ofert  nastąpi 5 czerwca. Dodał, że ogłoszono 

również przetarg min. na odbudowę ulicy Jana Chryzostoma Paska.  

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że jest to późno. Przetarg można było ogłosić wcześniej. 

Przypomniał, że były uwagi rady w tej sprawie. Obecnie nie będzie szans na odwołanie. 
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Wójt wyjaśnił, że nie ma takich sił przerobowych, a poza tym wzorowano się na innych 

gminach. Dodał, że są samorządy, które do tej pory nie ogłosiły przetargu. Są również gminy, 

które od lat zajmują się zbiórką odpadów stałych.  

 

Ad.11. Sprawy różne.   

 

Sołtys wsi Nawarzyce pytał, co z przepustem przy OSP w Nawarzycach. Dodał, że drogowiec 

informował, że czeka na Zarząd Dróg Powiatowych. 

Wójt poinformował, że był w ubiegłym tygodniu w Nawarzycach przy przepuście. Zapewnił, 

że po obu stronach  wybudowane zostaną  korytka. Wtedy powiat wykona przepust.  

Sołtys wsi Nawarzyce wyraził opinię, że sprawa nie zostanie załatwiona, podobnie jak z 

ustawieniem przystanku autobusowego. 

Wójt poinformował, że od niedawna zatrudnieni są bezrobotni, którzy wyleją beton pod 

przystanek.  

Sołtys wsi Piotrkowice stwierdził, że należy ustalić  ile i gdzie ustawić przystanki. 

Wójt zapewnił, że przystanki zostaną zamontowane. 

Radny Wiesław Kowalski przypomniał, że pan wójt nie odpowiedział na pytanie radnego 

Adama Zieleńca dot. oceny wniosków LGD. 

Wójt wyjaśnił, że nie było na ocenie wniosków gminy gdyż było posiedzenie komisji. Nie jest 

tajemnicą ile przyznał punktów. LGD może udostępnić informację dot. ilości przyznanych 

punktów bez podawania nazwisk. Odnośnie wniosków gminy miały one 29-30 punktów. 

Stwierdził, że gdyby od niego zależało wniosek gminy by przeszedł. Wyjaśnił, że zadaniem  

rady przy odwołaniach było utrzymanie dotychczasowego podziału i nic praktycznie nie 

zmieniono. Nie było siły przebicia. Dodał, że nie był na pierwszym posiedzeniu podczas 

którego oceniano wnioski.   

Radny Wiesław Kowalski pytał, czy pan wójt nie był na głosowaniu. 

Wójt wyjaśnił, że nie był na ocenie wniosków bo była komisja. Przypomniał, że w 

posiedzeniu LGD wziął udział radny Bakalarz, który zwalniał się z komisji rozwoju.  

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że można było przesunąć termin komisji. Zauważył, że 

pan wójt się stale spóźnia. Stwierdził, że wójt na posiedzeniu LGD powinien być.  

Wójt wyjaśnił, że jego głos i tak nie zmienił by punktacji.  

Pan Jan Budzisz Prezes OSP Mierzawa poinformował, że od dwóch miesięcy nie otrzymał 

odpowiedzi na pismo OSP Mierzawa dot. przekazania odszkodowania za wywłaszczony 

budynek remizy. Zauważył, że w budżecie   gminy na 2013 rok  w dochodach przyjęto kwotę 

450.000zł., a nie zaplanowano wydatków na budowę nowego budynku.  

Wójt poinformował, że środki zostaną przekazane po wycenie. 

Wiceprzewodnicząca rady gminy przedstawiła opinię komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Finansów w w/w sprawie.  

Pan Jan Budzisz stwierdził, że nie można podjąć działań dot. budowy nowej siedziby  OSP 

bez informacji jakie środki będą w dyspozycji. Zauważył, że aby wystąpić o pozwolenie na 

budowę należy posiadać projekt budowlany ale obecnie nie ma na to środków. 

Wójt wyjaśnił, że starostwo może wydać pozwolenie na budowę gdy będzie wydana decyzja 

lokalizacyjna. Zapewnił, że z chwilą otrzymania operatu temat należy ponownie omówić. W 

pierwszej jednak kolejności należy wystąpić o warunki lokalizacyjne.  

Pan Jan Budzisz stwierdził, że aby wystąpić o wydanie decyzji lokalizacyjnej należy wiedzieć 

jaki będzie budynek.  

Wójt wyjaśnił, że należy przedstawić tylko wstępny projekt. Szacuje się, że budynek zostanie 

wyceniony na kwotę 450-500 tys. zł. Gdy będzie wycena będzie wiadome ile będzie środków 

ze strony gminy. 
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Skarbnik wyjaśniła, że OSP Mierzawa nie dostanie odszkodowania tylko dotację. Nie da się 

przekazać środków w innej formie. Dotacja musi być wykorzystana w roku w którym została 

przekazana, lub jeśli nie zostanie wykorzystana zwrócona na koniec roku. 

Pan Jerzy Pilawski odniósł się do stawek za wodę. Pytał, czy wszystkich obowiązuje 

podwyżka oraz czy obowiązuje od stycznia czy od lutego. Dodał, że na fakturze stawka jest 

podwyższona do lutego.   

Dyrektor ZUK wyjaśnił, że podwyżka obowiązuje od stycznia. Przyznała, że jest błąd.  

Radny Marian Bakalarz odniósł się do oceny wniosków LGD. Wyjaśnił, że oceniając je 

bierze się pod uwagę skonstruowanie wniosku. Odnosząc się do wniosku parafii Mieronice 

poinformował, że był oceniany pod koniec. Przyznał mu 22 punkty, tj. tyle na ile zasługiwał. 

Wyjaśnił, że niektóre wnioski na skutek lobbingu miały  skrajnie wysoką punktację. Dodał, że 

inne wnioski były lepiej udokumentowane. Osobiście punktował wnioski gminy powyżej 30, 

jednak więcej punktów za wniosek z Mieronice by nie dał.  

Pan Marek Siwiec zauważył, że lobowanie jest ścigane przez organy państwa. Wyraził opinię, 

że regulamin i statut powinien zawierać zapis dot. głosowania. 

Sekretarz wyjaśniła, że są takie zapisy. 

 Pan Marek Siwiec stwierdził, że w gminie ściąga się mało środków, a lobbowanie to 

uciskanie jednych przez drugich. Następnie pytał, kto jest właścicielem drogi od posesji pana 

Śliwy w kierunku Mieronice. Poinformował, że odcinek jest niebezpieczny dla ruchu 

pojazdów. Nie ma przepustów. Pobocza dróg nie są wykaszane. Pytał, czy gmina ma na to 

wpływ.  

Wójt poinformował, że rozmawiał z dyrektorem Zarządu Dróg w Jędrzejowie, który 

zapewnił, że od poniedziałku  będą wykaszane pobocza oraz łatane ubytki w drogach.   

Pan Marek Siwiec stwierdził, że należy w pierwszej kolejności zadbać o odpływ wody z  

dróg. 

Wójt poinformował, że usługę wykaszania rowów zlecono firmie, która obecnie wykasza 

drogi krajowe. Następnie odniósł się do tematu wiatraków. Stwierdził, że skoro wykonano 

pierwszy krok dot. wybudowania farmy wiatrowej w obrębie Niegosławic to należy również 

to zrobić w przypadku drugiej farmy. Wyjaśnił, że dopiero raport oddziaływania na 

środowisko pozwoli na rozstrzygnięcie w sprawie. Zapewnił, że gdy nie będzie pozytywnej 

opinii raportu  nie wyda pozytywnej decyzji. Odnosząc się do tematu odległości stwierdził, że 

można zmienić liczbę wiatraków np. nie musi być 16, a np. 10. Poinformował, że dzwonił do 

wójta gminy Puck gdzie wybudowano 20 wiatraków, w tym 12 przez firmę PEP. Zapewnił, że 

jest to firma kompetentna i rzeczowa. Na temat odległości od zabudowań potwierdził, że jest 

ona zbyt mała  i powinna wynosić od 600 do 1000m. Odnosząc się do uwag dot. decybeli czy 

infradźwięków stwierdził, że są przesadzone. Osoby zainteresowane wiatrakami mówią, że 

wszystko jest w porządku, a inni są przeciwni. Wyraził opinię, że należy zwrócić uwagę na 

odległości.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że szkoda, że pan wójt nie dzwonił do innych gmin ale nie 

wskazanych przez firmę. Odnosząc się do posiedzenia komisji w sprawie wiatraków 

poinformował, że sołtys wsi Łęki Dukielskie, który jest lobbystą firmy PEP. Wyraził opinię, 

że należy pojechać obejrzeć farmę do miejscowości jaką wybierze rada, a nie wskaże firma.  

Można zadzwonić np. do Morgonina gdzie mieszkańcy nie są zadowoleni. Rada nie jest 

zależna finansowo od firmy i nie musi korzystać z jej  autokaru. 

Wójt zapewnił, że gdy będzie wyjazd do farmy wiatrowej to transport będzie w zakresie 

gminy.  

 

Pan Jerzy  Pilawski przypomniał, że w 2010 roku   pan wójt wysłał do wspólnoty 

mieszkańców bloku przy ul. Jana Chryzostoma Paska pismo dot. wybudowania w 2011 roku 
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ciągu komunikacyjnego przy kompleksie. Stwierdził, że była to obietnica bo nic w tym 

kierunku nie zrobiono.  

Wójt wyjaśnił, że planowana jest wymiana wodociągu i chodnik zostanie wykonany. Jest 

wniosek Spółdzielni Jędrzejowskiej  i będzie to zrobione kompleksowo.  

Radny Wiesław Kowalski zwrócił się do pana Pilawskiego i zauważył, że na terenie gminy są 

43 sołectwa. Wyraził opinię, że należy pomyśleć o innych i za dużo środków „pompuje się w 

Wodzisław”. Poinformował, że dochody wykonano w 90%.  

 

Sołtys wsi Wodacz odnosząc się do tematu budowy wiatraków poinformował, że w okolicach 

miejscowości Koszyce również wybudowano  wiatraki.  

Wójt wyjaśnił, że powinno się zobaczyć farmę wiatrowa o podobnej mocy jak będzie w 

naszej gminie. Wyjaśnił, że po uchwaleniu zmian  w planie sporządzony zostanie raport 

oddziaływania na środowisko. Na każdy wiatrak będzie wymagane pozwolenie na budowę. 

Przypomniał, że wcześniej wszyscy chcieli wiatraków bo tak naprawdę nie było wiedzy na 

temat ich oddziaływania. Poinformował, że marszałkowie województw wystąpili do premiera 

w  sprawie ustalenia przepisów dot. odległości far wiatrowych od zabudowań. Stwierdził, że 

jest to  pozytywne działanie  gdyż lepiej wcześniej zareagować niż za późno. Poinformował, 

że chciał zaprosić ekspertów ale w ostatniej chwili się wycofali. Wyjaśnił, że po zaciągnięciu 

wymaganych opinii może się okazać, że farma w ogóle nie powstanie. Nie wiadomo też co z 

planowaną trzecią farmą.  

Wiceprzewodnicząca rady gminy zwróciła się do pana Holi. Wyjaśniła, że wstrzymała się od 

głosu. Wcześniej była za gdyż nie miała wiedzy na ten temat. Wyjaśniła, że nie jest tak, że 

rada chce blokować budowę, ale są obawy. W jej terenie wiatraki nie zostaną wybudowane to 

nie ma przeciwwskazań aby podnieść rękę.  

Pan Rafał Hola poinformował, że nie jest ekspertem w tej dziedzinie. Nie ma tak naprawdę 

naukowych opracowań jest tylko kilka opinii. W Internecie są różne zapisy i nie należy 

trzymać się jednej strony. Stwierdził, że nie należy wstrzymywać inwestycji.  

Wiceprzewodnicząca rady gminy wyraziła opinię, że należy mieć na uwadze, że w tym 

terenie mieszkają ludzie. Stwierdziła, że dobrze się stało jak się stało. Pan wójt będzie 

pilotował sprawę.  

 

Radny Artur Oleksiak wyjaśnił, że glosował za wybudowanie farmy. Na pierwszym spotkaniu 

był zwolennikiem wybudowania farmy i miał przeciwne zdanie niż pan Kuśmierz. 

Zainteresował się jednak tematem i rozmawiał z ekspertem Wojskowej Akademii 

Technicznej w Warszawie, który osobiście stwierdził, że farm wiatrowych nie powinno się 

budować w pobliżu zabudowań. Jest również opinia Ministra Zdrowia dot. wpływu 

wiatraków. Z drugiej strony gmina jak i część mieszkańców będzie miała korzyści finansowe. 

Nie jest przeciwnikiem budowy farm ale należy mieć na uwadze zachowanie bezpiecznych 

odległości. Poinformował, że chciał tylko aby odbyło się spotkanie z mieszkańcami ale nie z 

udziałem firmy zainteresowanej budową farm. Dodał, że ma kontakt z niezależną firmą, która 

może omówić temat.  

Wiceprzewodnicząca rady gminy przedstawiła sołtysom zaproszenie na zjazd sołtysów do 

Wąchocka ( zaproszenie stanowi załącznik 17 do protokołu).  

Wójt poinformował, że na pewno weźmie udział w święcie gdyż zgłoszony do konkursu 

Sołtys Roku” pan Wojciech Gądek sołtys Wodzisławia otrzyma wyróżnienie.  
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Ad. 12. Zamknięcie obrad sesji.   

     

  

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Andrzej Baran podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady wypowiadając 

formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam trzydziestą trzecią sesję Rady Gminy Wodzisław 

obecnej kadencji”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

      Protokolant                          Sekretarz Obrad                Przewodniczący Rady Gminy 

 

/  Aleksandra Adamska /         / Wojciech Gądek /                           / Andrzej Baran / 

  

 


